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Informatie naar de raads(commissie)leden 
 
UPDATE LIII -  20220114 
 
Geachte raads(commissie)leden, 
De eerste update van 2022. Samen met u kijk ik terug op de afgelopen weken, de jaarwisseling, maar 
ook vooruit. 
  
Cijfers 
Omikron heeft zijn intrede gedaan en maakt zijn reputatie voorlopig meer dan waar. Een zeer 
besmettelijke variant, maar ook een mildere variant. Gevaccineerde mensen lijken er minder (gauw) 
ziek van te worden.  
  
In de laatste weken van 2021 zagen we een daling van het aantal besmettingen naar gemiddeld 34 
per dag (was 50). Die vreugde was van korte duur. Inmiddels zitten we op een gemiddelde van 60 per 
dag. Het gemiddelde voor ziekenhuisopnames daalde in de laatste weken van december 2021 naar 
3,5 (was 5). De eerste twee weken van 2022 zien we het gemiddelde gelijk blijven. De zorg staat 
weliswaar nog onder grote druk. Al is het maar door veel quarantaine gevallen onder medisch en 
verplegend personeel. Modellen van het RIVM zeggen ons bovendien dat er, bij grotere aantallen 
besmettingen, mogelijk ook meer mensen in het ziekenhuis zullen belanden.  
  
Vaccinaties 
De vaccinatiegraad in Zwijndrecht is nog steeds 79%, gelijk aan het gemiddelde in de Veiligheidsregio 
Zuid-Holland Zuid (was 78%). Landelijk zien we een stijging naar 84,5% (was 83,7%). Bron: RIVM d.d. 
12 jan. 2022 betreft volledig gevaccineerd 12 jaar en ouder. 
  
De boostercampagne is aardig op stoom gekomen. Landelijk is de opkomst voor de boosterprik voor 
18 jaar en ouder 45,2%. Voor de regio 39% en Zwijndrecht 41% Bron: RIVM en GGD d.d. 12 jan. 2022. 
  
Maatregelen 
Sinds 19 december van het vorig jaar hebben we allemaal van heel nabij het effect van de lock-down 
gezien en gevoeld. Nederland ging op slot. Niet-essentiële winkels dicht. Net als bioscopen, theaters, 
binnensportlocaties en horeca. Geen sporten voor volwassenen. Althans niet in groepsverband. Het 
onderwijs moest eerder met kerstvakantie. Maximaal 2 mensen op bezoek. Met Kerst en Oud & 
Nieuw maximaal 4 bezoekers. Bedoeld om de besmettingscijfers te drukken en de zorg niet te laten 
ontsporen. Gestoeld op het meest ongunstige scenario van extreme besmettingscijfers en een 
onhanteerbare instroom in de zorg (Code Zwart).  
 
Inmiddels zien we, ook in andere landen, dat het instroomeffect in de ziekenhuizen meevalt. We zien 
dat de vergaande maatregelen van de lock-down een onevenredig (zelfs maatschappelijk 
ontwrichtend) effect hebben op allerlei sectoren. Horeca, winkels en culturele sectoren voorop. 
Vergeet ook niet de psychologische impact op onze jongeren, sterk toenemend in ernst en aantal 
gevallen. De gezondheidscrisis is een maatschappelijke crisis geworden, voorzover het die al niet 
was. De nieuwe minister van VWS zei het in de persconferentie vanavond heel mooi: ‘De lock-downs 
beschadigen onze gezondheid ook’. 
 
Gemeenten, branche-organisaties en andere instellingen hebben deze week en masse aan de bel 
getrokken. Zeg maar: de noodklok geluid. Zo klonk onze brief ook, die we aan alle inwoners en 
ondernemers van Zwijndrecht hebben gestuurd. Een brief die de eensgezindheid van uw voltallige 
raad en het college van burgemeester en wethouders illustreerde. Ik voeg hem graag nog een keer 
bij. https://zwijndrecht.nl/Inwoners/Actueel/Nieuwsarchief/2022/Januari/Hart_voor_de_zaak 
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Ik ben benieuwd naar de reacties die u heeft gekregen. De feedback die ik heb ontvangen is ronduit 
positief. Onze inwoners en ondernemers ervaren de brief als een steun in de rug. Een hart onder de 
riem. Onze brief was tegelijkertijd een dringende oproep aan de regering. Gebruik makend van de 
invloed van de VNG en het Veiligheidsberaad. Een duidelijk statement. Het moet anders! 
 
Persconferentie en horeca 
De massale druk op het kabinetsbeleid heeft eraan bijgedragen dat het kabinet vandaag een 
koerswijziging heeft aangekondigd. Let op: het is voor het eerst tijdens de coronacrisis dat het 
kabinet versoepelingen aankondigt terwijl het aantal besmettingen zienderogen oploopt (!). 
 
Onze winkeliers zullen er blij mee zijn. U en ik misschien ook, omdat we weer in groepsverband 
kunnen sporten/trainen. Sowieso onze kinderen en studenten, die hun opleiding weer fysiek kunnen 
vervolgen. Tegelijkertijd blijven de maatregelen voor de horeca en culturele instellingen een hard 
gelag. Op verzoek van enkele horeca ondernemers hebben wethouder Tycho Jansen en ik vanmiddag 
een indringend gesprek met hen gevoerd. Vooral geluisterd. Het was aangrijpend om te zien hoe 
onze ondernemers het hoofd boven water moeten houden. Het lukt hen ternauwernood. En ook om 
te horen hoe zij zich de schuldige van de crisis voelen. Alsof het allemaal in de horeca gebeurt. Er 
klonk wanhoop. Verontwaardiging. Een roep om duidelijkheid. En een aanmoediging aan ons 
allemaal om het voor hen te blijven opnemen richting ‘Den Haag’. Voor sommige horeca 
ondernemers gaat de impact van de huidige maatregelen over het randje. Is het niet financieel dan is 
het wel mentaal. Volgende week spreken we elkaar weer. 
 
Ik heb in ons gesprek met horeca ondernemers vanmiddag ook redelijkheid bespeurd. 
Doorzettingsvermogen. Realiteitszin. De ondernemers zijn er stuk voor stuk van overtuigd dat ze hun 
klanten, als gastheer/gastvrouw, veilig en verantwoord kunnen bedienen. Ook binnen, wel te 
verstaan. Ze willen niet ‘zomaar’ open. Nee, onder bepaalde logistieke ‘voorwaarden’ is voor hen ook 
helemaal goed.  
 
De persconferentie van vanavond geeft onze horeca ondernemers helaas nog geen duidelijkheid. 
Wel een beetje hoop, namelijk dat zij voorrang zullen krijgen in alle aanstaande overwegingen van 
het kabinet. Mits de impact van corona zich de komende dagen gunstig ontwikkelt (lees: de druk op 
de zorg inderdaad beperkt blijft). Namens u allen hebben we aangegeven dat we alles binnen onze 
mogelijkheden zullen blijven doen om onze regering tot het inzicht te brengen: voor de horeca en 
culturele sector geldt nu Code Zwart. Ook voor hen moet het anders. 
  
Toezicht en handhaving 
Het team Toezicht & Handhaving en politie blijven onverminderd controleren op de naleving van de 
corona maatregelen. Tijdens Oud & Nieuw hebben ze een aantal bijzonderheden geconstateerd. 
Daar zijn of worden passende maatregelen getroffen. Verder houden Zwijndrecht en Heerjansdam 
zich heel goed aan alle voorschriften en richtlijnen. 
 
De naleving van maatregelen kwam ook aan de orde in het hierboven genoemde gesprek van 
wethouder Tycho Jansen en mijzelf met enkele horeca ondernemers. Er is veel te doen in het land 
over gemeenten die wel/niet zouden handhaven bij openstelling van cafe’s en restaurants. De lijn in 
onze regio (en ik schaar mij daarachter) is: We respecteren wet- en regelgeving, zullen toezien op de 
naleving ervan en zonodig handhaven. Daarbij geldt de drietrap waarschuwing-boete-sluiting als 
uitgangspunt. Zo mogelijk voorafgegaan door het aanspreken van overtreders. 
  
Evenementen 
Op zaterdag 18 december 2021 was de Winterfair. Het was een leuke, geslaagde dag. De 
organisatoren van het evenement hebben alle mogelijke maatregelen genomen om ervoor te zorgen 
dat het evenement 'coronaproof' kon doorgaan. Het was 1 dag voor de aankondiging van de lock-
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down. Ze waren gelukkig net op tijd …. Het valt niet mee om in deze moeilijke tijd positief te blijven 
nadenken over hoe iets wel kan plaatsvinden. Hoe makkelijk is het om iets af te blazen of niet te 
organiseren. De organisator van de Winterfair heeft in nauw overleg met de gemeente het eerste 
gedaan. Hulde! 
  
Jaarwisseling 
Gemeente, politie, brandweer, welzijns- en jongerenwerk en andere partners hebben intensief 
samengewerkt om iedereen een plezierige jaarwisseling te laten genieten. Die gezamenlijke inzet 
heeft zijn vruchten afgeworpen. Net als vorig jaar was het een relatief rustige jaarwisseling, althans 
qua incidenten. Het vuurwerk was allerminst rustig. Ondanks het vuurwerkverbod is er in 
Zwijndrecht, net als in veel andere gemeenten, een heleboel vuurwerk afgestoken. Helaas hebben 
illegaal vuurwerk en vandalisme voor flinke schade in onze gemeente gezorgd: €43.000. De politie 
heeft in Heerjansdam een nieuwjaarsfeest moeten beëindigen. 
  
Tot slot 
Het nieuwe jaar is gestart. Een jaar waarin corona een rol zal blijven spelen. Ook een jaar waarin we 
leren leven met dit virus. Waarin maatregelen en levensruimte in balans zullen zijn. En een jaar 
waarin we elkaar als inwoners/ondernemers, gemeenteraad, college van burgemeester & 
wethouders en gemeentelijke organisatie hopelijk weer vaker zullen zien. Er gaat immers niks boven 
samen een kop thee/koffie, een goed gesprek, contact waarin we elkaar fysiek kunnen ‘lezen’. Door 
een handgebaar, een lach, een knipoog of een schouderklop. Voor onze raadsbijeenkomsten treft de 
griffie daartoe de benodigde voorbereidingen. 
 
Voor nu wens ik u een goed weekend. Tot gauw! 
 
  
Hartelijke groet, 
  
Hein van der Loo 
Burgemeester 
 


